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ZZááppiiss  zz  66..  zzaasseeddáánníí  

ZZaassttuuppiitteellssttvvaa  mměěssttaa  ŽŽeelleezznnýý  BBrroodd  

kkoonnaannééhhoo  ddnnee  55..  66..  22002233  

  

P ř í t o m n i: Ing. Dominika Aubrechtová 

Jana Boučková 

Jan Bukvic 

Eva Dvořáková 

MgA. Lucie Kořenská Švitorková 

Jiří Linka 

Ing. Miloslav Louma 

Mgr. František Lufinka 

Mgr. Ivan Mališ 

Ing. Jan Mašek 

PaedDr. Milada Motlíková 

Jiří Novotný 

Ing. Jiří Novotný 

Radomil Raja 

      

Omluveni:  Mgr. Tomáš Hartl 

    

Program: 
 

Zahájení  

1) Určení ověřovatelů zápisu z jednání zastupitelstva města  

2) Program  

3) Kontrola plnění usnesení  

4) Rozpočtové opatření č. 2/2023/ZM  

5) Schválení účetní závěrky za rok 2022  

6) Schválení závěrečného účtu města Železný Brod  

7) Rozdělení dotací z Programu podpory sportu a tělovýchovné činnosti 

v Železném Brodě na rok 2023  

8) Rozdělení dotací z Programu podpory kultury a činnosti spolků 

v Železném Brodě na rok 2023  

9) Dotazy a připomínky členů zastupitelstva města a občanů  

10) Přehled usnesení  

11) Závěr  
 

Zahájení 
 

Zasedání zastupitelstva města řídil starosta Mgr. František Lufinka a zahájil jej 

přivítáním všech přítomných.  



 

2 

 

Starosta města konstatoval, že zastupitelstvo bylo řádně svoláno a vyhlášeno. Je 

přítomno 11 členů, omluven je Mgr. Tomáš Hartl. Zastupitelstvo je schopno jednání  

a usnášení se.  

 

 

1) Určení ověřovatelů zápisu z jednání zastupitelstva města  

 

Pan starosta navrhl za ověřovatele zápisu dnešního jednání Ing. Dominiku 

Aubrechtovou a pana Jiřího Novotného. Oba zastupitelé vyslovili souhlas. 
  
Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo města určuje ověřovateli 6. zasedání Zastupitelstva města Železný 

Brod Ing. Dominiku Aubrechtovou a pana Jiřího Novotného. 

  

Mgr. František Lufinka: ano 

Mgr. Ivan Mališ: ano 

Jan Bukvic: ano 

Jana Boučková: ano 

Mgr. Tomáš Hartl: nepřítomen 

Ing. Dominika Aubrechtová: zdr. 

Eva Dvořáková: ano 

MgA. Lucie Kořenská Švitorková: nepřítomen 

Jiří Linka: ano 

Mgr. Miloslav Louma: ano 

Ing. Jan Mašek: ano 

PaedDr. Milada Motlíková: ano 

Jiří Novotný: zdr. 

Ing. Jiří Novotný: nepřítomen 

Radomil Raja: nepřítomen 
 

Bylo schváleno v 16:35:26 hod. 

Pro 9, proti 0, zdrželi se 2, nehlasovali 0, nepřítomní 4  

 

 

2) Program 

 

Pan starosta seznámil přítomné s programem dnešního zasedání, proti němuž 

nebyly vzneseny námitky.  

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo města schvaluje program 6. zasedání Zastupitelstva města Železný 

Brod v předloženém znění.  
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Mgr. František Lufinka: ano 

Mgr. Ivan Mališ: ano 

Jan Bukvic: ano 

Jana Boučková: ano 

Mgr. Tomáš Hartl: nepřítomen 

Ing. Dominika Aubrechtová: ano 

Eva Dvořáková: ano 

MgA. Lucie Kořenská Švitorková: nepřítomen 

Jiří Linka: ano 

Mgr. Miloslav Louma: ano 

Ing. Jan Mašek: ano 

PaedDr. Milada Motlíková: ano 

Jiří Novotný: ano 

Ing. Jiří Novotný: nepřítomen 

Radomil Raja: nepřítomen 
 

Bylo schváleno v 16:36:20 hod. 

Pro 11, proti 0, zdrželi se 0, nehlasovali 0, nepřítomní 4  
 

 

3) Kontrola plnění usnesení 

 

Kontrolu plnění usnesení z 5. zasedání zastupitelstva města přednesl tajemník 

Městského úřadu Mgr. Josef Haas. 

Ověřovatelé minulého zápisu vyslovili souhlas s jeho obsahem a neměli k plnění 

usnesení připomínky.  
 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo města bere na vědomí kontrolu plnění usnesení z 5. zasedání 

Zastupitelstva města Železný Brod. 
 

Mgr. František Lufinka: ano 

Mgr. Ivan Mališ: ano 

Jan Bukvic: ano 

Jana Boučková: ano 

Mgr. Tomáš Hartl: nepřítomen 

Ing. Dominika Aubrechtová: ano 

Eva Dvořáková: ano 

MgA. Lucie Kořenská Švitorková: nepřítomen 

Jiří Linka: ano 

Mgr. Miloslav Louma: ano 

Ing. Jan Mašek: ano 

PaedDr. Milada Motlíková: ano 
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Jiří Novotný: ano 

Ing. Jiří Novotný: nepřítomen 

Radomil Raja: nepřítomen 
 

Bylo schváleno v 16:38:07 hod. 

Pro 11, proti 0, zdrželi se 0, nehlasovali 0, nepřítomní 4 

 

Na zasedání se dostavil Ing. Jiří Novotný, počet zastupitelů se zvýšil na 12. 

 

4) Rozpočtové opatření č. 2/2023/ZM 

 

Mgr. František Lufinka: Máte v tabulce přehledně uvedeny změny v rozpočtu. 

Dotace na veřejně prospěšné pracovníky nám z větší části kryje mzdové výdaje na 

jejich činnost. Dotace na obnovu, zajištění a výchovu lesních porostů do 40 let věku 

kryje výdaje na přirozenou a umělou obnovu síjí, na umělou obnovu první sadbou  

a zřizování nových oplocenek v lesích. Dotace na sociálně právní ochranu dětí v roce 

2023 nám z větší části kryje výdaje na výkon této činnosti. Navýšení příspěvku na 

výkon pěstounské péče na základě uzavření nové dohody o výkonu pěstounské péče 

kryje výdaje na výkon této činnosti. Dotace pro ZUŠ Železný Brod z Operačního 

programu Jana Amose Komenského bude přeposlána na účet ZUŠ, město jako její 

zřizovatel je pouze prostředníkem dotace. 
 

PaedDr. Milada Motlíková: Kolik máme v současné chvíli veřejně prospěšných 

pracovníků?  
 

Mgr. Josef Haas: V současnosti čtyři. Můžeme jich mít až 12, ale z Úřadu práce jich 

tolik neposílají, nemají tolik adeptů. Příští měsíc budou končit, máme zažádáno  

o nové. Problémem je alkohol a pracovní morálka těchto pracovníků. 
 

PaedDr. Milada Motlíková: Dnes jsem v Jablonci nad Nisou jednu pracovní partu 

viděla, pracovala dobře, ale zdálo se mi, že bez dozoru. 
 

Mgr. František Lufinka: Mohli to být pracovníci Technických služeb města Jablonce 

nad Nisou. 
 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo města souhlasí s provedením rozpočtového opatření č. 2/2023/ZM. 
 

Mgr. František Lufinka: ano 

Mgr. Ivan Mališ: ano 

Jan Bukvic: ano 

Jana Boučková: ano 

Mgr. Tomáš Hartl: nepřítomen 

Ing. Dominika Aubrechtová: ano 
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Eva Dvořáková: ano 

MgA. Lucie Kořenská Švitorková: nepřítomen 

Jiří Linka: ano 

Mgr. Miloslav Louma: ano 

Ing. Jan Mašek: ano 

PaedDr. Milada Motlíková: ano 

Jiří Novotný: ano 

Ing. Jiří Novotný: ano 

Radomil Raja: nepřítomen 
 

Bylo schváleno v 16:42:09 hod. 

Pro 12, proti 0, zdrželi se 0, nehlasovali 0, nepřítomní 3  
 

 

5) Schválení účetní závěrky za rok 2022  

 

Mgr. František Lufinka: Od roku 2012 je zde povinnost schvalovat účetní závěrku 

města. V materiálech máte předloženu rozvahu, výkaz zisku a ztráty, přehled  

o peněžních tocích, přehled o změnách vlastního kapitálu, inventarizační zprávu  

o průběhu a výsledku inventarizace k 31. 12. 2022 a naleznete tu i zpráva auditora  

o ověření účetní závěrky. Audit provedla Ing. Jana Králová, která si vyžádala 

potřebné materiály od našeho finančního odboru. Audit probíhá podle stanované 

osnovy, nebyly zjištěny žádné chyby ani nedostatky. 
 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo města schvaluje účetní závěrku (rozvahu, výkaz zisku a ztráty, 

přílohu, přehled o peněžních tocích a přehled o změnách vlastního kapitálu) města 

Železný Brod za rok 2022. 
 

Mgr. František Lufinka: ano 

Mgr. Ivan Mališ: ano 

Jan Bukvic: ano 

Jana Boučková: ano 

Mgr. Tomáš Hartl: nepřítomen 

Ing. Dominika Aubrechtová: ano 

Eva Dvořáková: ano 

MgA. Lucie Kořenská Švitorková: nepřítomen 

Jiří Linka: ano 

Mgr. Miloslav Louma: ano 

Ing. Jan Mašek: ano 

PaedDr. Milada Motlíková: ano 

Jiří Novotný: ano 

Ing. Jiří Novotný: ano 

Radomil Raja: nepřítomen 
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Bylo schváleno v 16:44:24 hod. 

Pro 12, proti 0, zdrželi se 0, nehlasovali 0, nepřítomní 3  
 

 

6) Schválení závěrečného účtu města Železný Brod  

 

Mgr. František Lufinka: Poprosím o vyjádření předsedu finančního výboru Ing. 

Miloslava Loumu. 
 

Ing. Miloslav Louma: Příjmy města byly v roce 2022 oproti původně navrženému 

rozpočtu vyšší o 28 mil. Konečné vyšší příjmy byly způsobeny především přijatými 

dotacemi, které v původním rozpočtu nebyly započteny (základní školy, soc. právní 

ochrana dětí, DDM Mozaika, pečovatelská služba). Nejvyšší dotace na investice byla 

získána na modernizaci sportovního areálu ve výši 7,6 mil, regenerace sídliště 

Jiráskova nábřeží ve výši 3,6 mil, zateplení bytového domu na Rafandě 3 mil. Výdaje 

byly nižší o 39,5 mil. Některé investiční akce se buď nerealizovaly, nebo se 

realizovaly pouze částečně a fakturovány budou až v letošním roce. Členové 

finančního výboru souhlasí se závěrečným účtem města a doporučují zastupitelstvu 

jeho schválení. 
 

Mgr. František Lufinka: Doplním ještě informace o očekávané platbě za hasičské 

auto, které se nyní kompletuje. Dále očekáváme výdaje za rekonstrukci lávky, která 

je v havarijním stavu. Měli bychom napodruhé na tuto akci konečně získat dotaci, 

která však vzhledem k navýšení cen materiálu bude v reálu nižší, než se 

předpokládalo. I tak by to však byl úspěch. O probíhající rekonstrukci muzea nás 

bude informovat ředitelka muzea paní Hejralová v čase určeném pro diskuzi. 
 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo města bere na vědomí zápis ze zasedání finančního výboru ze dne  

1. 6. 2023.  

 

Zastupitelstvo města souhlasí s celoročním hospodařením města za rok 2022 včetně 

zprávy nezávislého auditora o výsledku přezkoumání hospodaření města Železný 

Brod za rok 2022 bez výhrad.  
 

Mgr. František Lufinka: ano 

Mgr. Ivan Mališ: ano 

Jan Bukvic: ano 

Jana Boučková: ano 

Mgr. Tomáš Hartl: nepřítomen 

Ing. Dominika Aubrechtová: ano 

Eva Dvořáková: ano 

MgA. Lucie Kořenská Švitorková: nepřítomen 

Jiří Linka: ano 
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Mgr. Miloslav Louma: ano 

Ing. Jan Mašek: ano 

PaedDr. Milada Motlíková: ano 

Jiří Novotný: ano 

Ing. Jiří Novotný: ano 

Radomil Raja: nepřítomen 

 

Bylo schváleno v 16:49:52 hod. 

Pro 12, proti 0, zdrželi se 0, nehlasovali 0, nepřítomní 3 

 

 
7) Rozdělení dotací z Programu podpory sportu a tělovýchovné činnosti 

v Železném Brodě na rok 2023  

 

Mgr. Ivan Mališ: Do Programu podpory sportu a tělovýchovné činnosti v Železném 

Brodě na rok 2023 přišlo 27 žádostí, z toho je 13 žádostí do 50 000 Kč včetně,  

o kterých rozhodla Rada města, zbylých 14 žádostí je nad 50 000 Kč a rozhoduje  

o nich Zastupitelstvo města. Můžete přihlédnout k návrhu sportovní komise či podat 

vlastní návrh. Připomínám, že v programu je na rok 2023 alokováno v rozpočtu  

2 000 000 Kč. Rada města oproti návrhu sportovní komise  schválila dotaci 3 000 Kč 

TJ Sokolu Hrubá Horka na volejbalové míče, je tedy nutné najít někde jinde úsporu 

této částky, abychom se do alokace vešli. Prosím přítomné k vyjádření se k návrhům. 
 

Ing. Miloslav Louma: Schvaluji návrh sportovní komise, a to jak přidělené částky, 

tak jejich odůvodnění. Pro zajímavost jsem dle informací z přiložených dotazníků 

zkoumal například přepočet financí na jednu tréninkovou hodinu dle počtu 

účastníků. Nejhůře na tom vychází FSA Jany Boučkové, ale chápu, že to není jediný 

parametr, té odpadá starost o sportoviště, která u dalších sportovních organizací 

hraje zásadní roli. Dotace fotbalovému klubu odpovídá, není nijak nadhodnocena. 

Proto bych ji nijak nekrátil, ani v budoucnu nezaváděl finanční limit, jak bylo 

navrhováno. 
 

Jiří Linka: Jsem pro návrh sportovní komise. Chybějící částku 3 000 Kč navrhuji vzít 

z dotace Tenisovému klubu na správce areálu, jako člen Tenisového klubu souhlasím 

s doplacením potřebných finančních prostředků z jiných zdrojů.  
 

Ing. Miloslav Louma: Chtěl jsem se zeptat, čeho se týká chystaná projektová 

dokumentace Tenisového klubu? 
 

Jiří Linka: Jedná se o využití objektu bývalé zvláštní školy. 
 

Na zasedání se dostavila MgA. Lucie Kořenská Švitorková a pan Radomil Raja, počet 

zastupitelů se zvýšil na 14. 
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PaedDr. Milada Motlíková: Mám dotaz k žádosti o dotaci SDH Jirkov na údržbu 

areálu. Finanční prostředky na údržbu areálu jsou taktéž u Sportovního klubu Jirkov. 
 

Mgr. František Lufinka: Jedná se o dva různé spolky a také dva různé sportovní 

areály. 
 

Mgr. Ivan Mališ: Ještě se chci vyjádřit k zápisu sportovní komise. Při neposkytnutí 

dotace je důležité odmítnutí správně zdůvodnit vhodnou formulací, aby nebylo 

rozhodnutí napadnutelné. Měli bychom nejprve hlasovat o návrhu pana Jiřího Linky 

o ponížení dotace pro Tenisový klub na správce areálu. 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo města schvaluje dotaci z Programu podpory sportu a tělovýchovné 

činnosti v Železném Brodě na rok 2023 69 000 Kč pro Tenisový klub Železný Brod, 

spolek, se sídlem nábřeží Obránců míru 859, 468 22 Železný Brod, IČO 442 25 245 na 

projekt Správce areálu TK Železný Brod na rok 2023.  
 

Mgr. František Lufinka: ano 

Mgr. Ivan Mališ: ano 

Jan Bukvic: ano 

Jana Boučková: ano 

Mgr. Tomáš Hartl: nepřítomen 

Ing. Dominika Aubrechtová: ano 

Eva Dvořáková: ano 

MgA. Lucie Kořenská Švitorková: ano 

Jiří Linka: ano 

Mgr. Miloslav Louma: ano 

Ing. Jan Mašek: ano 

PaedDr. Milada Motlíková: ano 

Jiří Novotný: ano 

Ing. Jiří Novotný: ano 

Radomil Raja: ano 

 

Bylo schváleno v 17:03:05 hod. 

Pro 14, proti 0, zdrželi se 0, nehlasovali 0, nepřítomní 1 

 
Mgr. Ivan Mališ: Teď bychom měli hlasovat o neschválených dotacích, tedy těch,  

u kterých sportovní komise doporučila 0 Kč. 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo města neschvaluje dotaci z Programu podpory sportu a tělovýchovné 

činnosti v Železném Brodě na rok 2023 80 000 Kč pro Tělovýchovná jednota Sokol 
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Bzí, se sídlem Bzí 120, 468 22 Železný Brod, IČO 70902178 na projekt Rozšíření terasy 

přístřešku u venkovního hřiště.  

 

Zastupitelstvo města neschvaluje dotaci z Programu podpory sportu a tělovýchovné 

činnosti v Železném Brodě na rok 2023 187 200 Kč pro Tělovýchovná jednota Sokol 

Bzí, se sídlem Bzí 120, 468 22 Železný Brod, IČO 70902178 na projekt Rekonstrukce 

podlahy sálu sokolovny.  

 

Mgr. František Lufinka: ano 

Mgr. Ivan Mališ: ano 

Jan Bukvic: ano 

Jana Boučková: ano 

Mgr. Tomáš Hartl: nepřítomen 

Ing. Dominika Aubrechtová: ano 

Eva Dvořáková: ano 

MgA. Lucie Kořenská Švitorková: zdr. 

Jiří Linka: ano 

Mgr. Miloslav Louma: ano 

Ing. Jan Mašek: zdr. 

PaedDr. Milada Motlíková: zdr. 

Jiří Novotný: zdr. 

Ing. Jiří Novotný: zdr. 

Radomil Raja: ano 

 

Bylo schváleno v 17:04:44 hod. 

Pro 9, proti 0, zdrželi se 5, nehlasovali 0, nepřítomní 1 

 
Mgr. Ivan Mališ: Teď bychom měli odhlasovat všechny ostatní dotace. 
 

Jiří Novotný: Mám připomínky k úpravám řečiště Jizery, které provádí Klub 

kanoistiky. Rozmísťují zde účelově balvany, pro normální turisty je pak místo 

nesplavné. 
 

Mgr. Ivan Mališ: Úpravy dělají kvůli závodům (děti, senioři), ani na výslovnou 

žádost jim průtok vody v Jizeře nezvednou. 
 

Mgr. František Lufinka: Všechny úpravy konzultují s Povodím Labe, nevím, jak 

bychom do toho mohli zasáhnout my jako zastupitelé. Tuto připomínku jsem zatím 

neslyšel, musíme se informovat. 
 

Jiří Linka: Zeptám se na situaci pana Brychcího z Klubu kanoistiky. Mohli by 

projevit alespoň dobrou vůli k případné nápravě. 

 

Možný střet zájmů hlásí: Mgr. František Lufinka, Jana Boučková, Jiří Linka, Eva Dvořáková 
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Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo města schvaluje dotaci z Programu podpory sportu a tělovýchovné 

činnosti v Železném Brodě na rok 2023 58 022 Kč pro TJ Chlístov, z.s., se sídlem 

Chlístov 51, 468 22 Železný Brod, IČO 16389191 na projekt Výměna vrat. 

 

Zastupitelstvo města schvaluje dotaci z Programu podpory sportu a tělovýchovné 

činnosti v Železném Brodě na rok 2023 94 592 Kč pro Tělocvičná jednota Sokol Bzí, se 

sídlem Bzí 120, 468 22 Železný Brod, IČO 70902178 na projekt Tělocvičná jednota 

Sokol Bzí – úhrada energií v roce 2023. 

 

Zastupitelstvo města schvaluje dotaci z Programu podpory sportu a tělovýchovné 

činnosti v Železném Brodě na rok 2023 58 000 Kč pro Klub kanoistiky Železný Brod 

z.s., se sídlem náměstí 3.května 1, 468 22 Železný Brod, IČO 646 69 114 na projekt 

Zvýšení kvality zázemí pro vodní sporty na peřeji Paraplíčko. 

 

Zastupitelstvo města schvaluje dotaci z Programu podpory sportu a tělovýchovné 

činnosti v Železném Brodě na rok 2023 62 000 Kč pro Klub kanoistiky Železný Brod 

z.s., se sídlem náměstí 3.května 1, 468 22 Železný Brod, IČO 646 69 114 na projekt 

Slalomy na Paraplíčku 2023. 

 

Zastupitelstvo města schvaluje dotaci z Programu podpory sportu a tělovýchovné 

činnosti v Železném Brodě na rok 2023 144 000 Kč pro Tenisový klub Železný Brod, 

spolek, se sídlem nábřeží Obránců míru 859, 468 22 Železný Brod, IČO 442 25 245 na 

projekt Projektová dokumentace – položkový rozpočet na rekonstrukci budovy TK 

ŽB. 

 

Zastupitelstvo města schvaluje dotaci z Programu podpory sportu a tělovýchovné 

činnosti v Železném Brodě na rok 2023 77 446 Kč pro Tenisový klub Železný Brod, 

spolek, se sídlem nábřeží Obránců míru 859, 468 22 Železný Brod, IČO 442 25 245 na 

projekt Výměna plynového kotle. 

 

Zastupitelstvo města schvaluje dotaci z Programu podpory sportu a tělovýchovné 

činnosti v Železném Brodě na rok 2023 187 444 Kč pro Tělocvičná jednota Sokol 

Železný Brod, se sídlem Masarykova 500, 468 22 Železný Brod, IČO 709 56 031 na 

projekt Podpora sportu v TJ Sokol Železný Brod. 

 

Zastupitelstvo města schvaluje dotaci z Programu podpory sportu a tělovýchovné 

činnosti v Železném Brodě na rok 2023 184 000 Kč pro Fit studio aerobiku Jany 

Boučkové, z.s., se sídlem Železný Brod č.p. 195, 468 22 Železný Brod, IČO 27049779 

na projekt Činnost Fit studia aerobiku Jany Boučkové z.s.2023. 

 

Zastupitelstvo města schvaluje dotaci z Programu podpory sportu a tělovýchovné 

činnosti v Železném Brodě na rok 2023 450 000 Kč pro FK Železný Brod, z.s., se 
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sídlem nábřeží Obránců míru 881, 468 22 Železný Brod, IČO 60253606 na projekt 

Náklady na energie a provoz FK Železný Brod. 

 

Zastupitelstvo města schvaluje dotaci z Programu podpory sportu a tělovýchovné 

činnosti v Železném Brodě na rok 2023 380 000 Kč pro FK Železný Brod, z.s., se 

sídlem nábřeží Obránců míru 881, 468 22 Železný Brod, IČO 60253606 na projekt 

Mzdové náklady FK Železný Brod. 

 

Zastupitelstvo města schvaluje dotaci z Programu podpory sportu a tělovýchovné 

činnosti v Železném Brodě na rok 2023 28 000 Kč pro SDH Jirkov, se sídlem Jirkov 2, 

468 22 Železný Brod, IČO 64668011 na projekt Sportovní činnost SDH Jirkov  

a údržby areálu. 
 

Mgr. František Lufinka: ano 

Mgr. Ivan Mališ: ano 

Jan Bukvic: ano 

Jana Boučková: ano 

Mgr. Tomáš Hartl: nepřítomen 

Ing. Dominika Aubrechtová: ano 

Eva Dvořáková: ano 

MgA. Lucie Kořenská Švitorková: ano 

Jiří Linka: ano 

Mgr. Miloslav Louma: ano 

Ing. Jan Mašek: zdr. 

PaedDr. Milada Motlíková: ano 

Jiří Novotný: ano 

Ing. Jiří Novotný: ano 

Radomil Raja: ano 

 

Bylo schváleno v 17:10:26 hod. 

Pro 13, proti 0, zdrželi se 1, nehlasovali 0, nepřítomní 1 

 

 
8) Rozdělení dotací z Programu podpory kultury a činnosti spolků 

v Železném Brodě na rok 2023 

 

Mgr. Ivan Mališ: V Programu je na rok 2023 alokováno v rozpočtu 900 000 Kč. Přišlo 

celkem 46 žádostí, 44 pro rozhodnutí v kompetenci Rady města. Jednu žádost jsme 

vyřadili, neboť přišla po termínu. Jednalo se o žádost ze SUPŠS Železný Brod. Jednu 

žádost máte před sebou ke schválení. Původně RC Andílek požadoval 70 710 na 

Orient show a BrodMarket, do čehož bylo započítáno i zapůjčení 9 stánků. Čtyři 

stánky však postoupili paní Infeldové pro Svatojánskou pouť. Částka by se tak měla 
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ponížit na 67 110 Kč. Paní Infeldová však půjčovné za stánky do dotace nezahrnula  

a vznikly spory o finanční kompenzaci. Prosím o vyjádření zástupkyně RC Andílek. 
 

Paní Čihulková: Navrhujeme částku ponechat v původní výši a my zaplatíme 

půjčovné za všechny stánky, tedy i za ty, co byly na Svatojánské pouti. S paní 

Infeldovou se pak společně domluvíme na finančním vyrovnání ohledně 

dvacetiprocentní spoluúčasti.  
 

PaedDr. Milada Motlíková: Částka se mi zdá vysoká na jednodenní akci. Kolik bylo 

návštěvníků? Platilo se vstupné? 
 

Paní Čihulková: Návštěvníků bylo 250. Vstupné je dobrovolné do zapečetěné 

kasičky u vstupu, jedná se vždy o benefiční akci. Náklady byly vysoké, neboť jsme si 

zapůjčili kromě stánků i pódium. Někteří účinkující se vzdají honoráře zcela, jiní jen 

částečně.  
 

Mgr. František Lufinka: Podotýkám, že ten den se sešly tři velké akce – Svatojánská 

pouť, závody veteránů a zmíněný Brod Market s Orient show. Sám jsem se akce 

zúčastnil, potvrzuji odpovídající návštěvnost. 
 

PaedDr. Milada Motlíková: Proč se akce konají ve stejném termínu? 
 

Paní Čihulková: Je těžké od poloviny května sehnat volný termín, akcí je mnoho, 

letních termínů málo, prázdninám se každý snaží vyhnout. Konzultovali jsme  

i  s IKS, ale situace je složitá, domluva mezi spolky taktéž. Než termín měnit bychom 

se pro příště snažili akce více propojit. 
 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo města schvaluje dotaci z Programu podpory kultury a činnosti spolků 

v Železném Brodě na rok 2023 70 710 pro Rodinné centrum Andílek z.s., se sídlem 

Jirchářská 47, 468 22 Železný Brod, IČO 4885031 na projekt Brod Market & Orient 

show X. 
 

Mgr. František Lufinka: ano 

Mgr. Ivan Mališ: ano 

Jan Bukvic: ano 

Jana Boučková: ano 

Mgr. Tomáš Hartl: nepřítomen 

Ing. Dominika Aubrechtová: ano 

Eva Dvořáková: ano 

MgA. Lucie Kořenská Švitorková: zdr. 

Jiří Linka: ano 

Mgr. Miloslav Louma: ano 

Ing. Jan Mašek: ano 

PaedDr. Milada Motlíková: zdr. 
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Jiří Novotný: ano 

Ing. Jiří Novotný: nehlasoval 

Radomil Raja: ano 

 

Bylo schváleno v 17:21:57 hod. 

Pro 11, proti 0, zdrželi se 2, nehlasovali 1, nepřítomní 1 
 

 

9) Dotazy a připomínky členů zastupitelstva města a občanů  

 

Ing. Jan Mašek: Rozdělení dotací letos proběhlo bez problémů, neboť alokace 

postačovala. Dle mého názoru je však jednotlivých projektů mnoho a nijak se 

nezohledňuje jejich kvalita. Měla by se nastavit hodnotící kritéria, abychom 

nepodporovali akce, na které nikdo nepřijde či jejichž kvalita je pochybná. 
 

Jana Boučková: Může se vytvořit podobný formulář jako u sportovních dotací, který 

by byl povinnou přílohou žádostí. Nastavit parametry však bude složité, jistě není 

ukazatelem jenom návštěvnost. Hodnotit akce by měli sami zastupitelé a členové 

dotčených komisí, ale to by museli dané akce navštěvovat, což se nyní neděje a je to 

velká chyba. 
 

Ing. Jan Mašek: Takovéto hodnocení bych nepovažoval za transparentní. 
 

Mgr. Ivan Mališ: Nevím, jak chceme donutit členy komise, aby povinně akce 

navštěvovali. Souhlasím, že hodnocení je vždy subjektivní. Je však objektivním 

parametrem návštěvnost? Co když je zrovna špatné počasí? Poskytnutí dotací je také 

zakázáno podmiňovat předchozím rokem, argumentovat při odmítnutí dotace 

špatným průběhem předchozího ročníku nelze. Vyjádřím se také k plánování 

projektů. Z požadovaného termínu akce málokdo ustoupí, někdy ani nemůže, 

protože mu to určuje nadřazená organizace (obzvlášť u sportovních soutěží). 

Schůzky, které jsou vyvolány, aby akce koordinovaly, zůstávají bez ohlasu. Kolik se 

na poslední schůzce sešlo zástupců spolků? 
 

Alena Matějková: Pouhých pět. 
 

Ing. Jan Mašek: Jistě by se našel způsob, jak vyhodnotit kvalitu projektů (bodové 

hodnocení, prioritní žebříček, benchmark aj.) Dále mám připomínky k uděleným 

dotacím pro včelaře. Jedná se o nebezpečný precedens, kdy fyzické osobě dotujeme 

činnost. Nad to se můžeme obávat, že je to činnost hospodářská. 
 

Mgr. Ivan Mališ: Nikdo z nich na to nemá živnostenský list, není to jejich výdělečná 

činnost, pouze koníček. Z programu nejsou fyzické osoby nijak vyloučeny. 
 

Mgr. František Lufinka: Posoudili jsme činnost včelařů jako veřejně prospěšnou 

(opylování). Jedná se o malochovatele, určitě na tom nebohatnou. 
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Ing. Jan Mašek: Nejsem proti včelařům, jen si stále myslím, že tu jde o precedens. 

Teď si např. zemědělci mohou založit spolek a zažádat, abychom jim přispěli na 

stroje či náčiní. Včelaři přece mají jiné dotační zdroje. 
 

Mgr. Ivan Mališ: Ano, Liberecký kraj vypsal dotaci, ale pro tyto včelaře je bohužel 

svými podmínkami nedostupná. 
 

Alena Matějková: Pro členy kulturní komise by měla být účast na akcích povinná. 

Domnívám se, že práce v komisi zahrnuje i poznávání činnosti spolků, její hodnocení 

a informování veřejnosti, např. formou článku o akci v Železnobrodském zpravodaji. 

Ze zkušeností dále víme, že čím více je přidělených dotací, tím více akcí se koná. 

Proto se pak termínově potkávají. Místo kvality je upřednostňována kvantita. 
 

Jiří Novotný: Když budeme někoho někam posílat povinně, bude to 

kontraproduktivní. 
 

Ing. Jan Mašek: Mluvil jsem s IKS o programu na Jarmarku. Program nemůže být 

kvalitní a více přitažlivý, protože má nízký rozpočet. Přitom částka za pronájem je 

pro kolotočáře deset let skoro stejná. 
 

Mgr. František Lufinka: Nájemné se zvedalo, ale nijak dramaticky. Částka je 

podobná, protože ubyla plocha na Jiráskově nábřeží apod. Vždy se díváme i po 

okolních městech, jak to vypadá tam, např. v Desné či Jablonci nad Nisou. Pravdou 

je, že se do ceny atrakcí nízké nájemné nepromítá, cena se stále zvyšuje. Výši 

nájemného pro příští rok zvážíme. 
 

Ing. Miloslav Louma: Jak se pohybují částky za kapely? 
 

Alena Matějková: Za ty lepší začínají na 140 000 Kč, kapely typu Chinaski apod. jsou 

pro nás naprosto cenově nedostupné. 
 

Mgr. Ivan Mališ: Je na zvážení, zda tedy neupřednostnit akce pořádané městem, tzn. 

ubrat v Programu na podporu kultury a činnosti spolků a finance vložit do 

kulturních akcí města.  
 

Alena Matějková: Program je vždy hodnotnější na Skleněném městečku, protože 

tam chodí jiná klientela. Na Jarmark je ho z našeho pohledu škoda, tam hudební 

doprovodný program návštěvníci berou jen jako kulisu k zábavě.  
 

Mgr. František Lufinka: Můžeme na to myslet při sestavování rozpočtu a vyčlenit na 

Jarmark větší finanční prostředky. 
 

Ing. Miloslav Louma: Kapela se musí objednávat s předstihem, a ne až v době 

schvalování rozpočtu. 

 

Mgr. František Lufinka: První varianty rozpočtu jsou již na podzim, můžeme s tím 

dopředu počítat. 
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Ing. Jiří Novotný: Chtěl jsem se zeptat, co všechno se děje na hasičském cvičišti? 
 

Mgr. František Lufinka: Je již zkolaudované, jednalo se o opravu stávajícího objektu. 
 

Ing. Jiří Novotný: Zdálo se mi, že došlo i k přístavbě objektu. 
 

Mgr. Martin Řehák: Nikoliv, možná to tak působí, protože se střecha budovy 

srovnala do obdélníku. Došlo k zateplení objektu, je zde nová branka, předělané 

sociální zařízení. 
 

Ing. Jan Mašek: Díval jsem se na výsledky výběrového řízení na projektovou 

dokumentaci k zateplení kina. Zdá se mi, že je částka za projekt dost vysoká. 
 

Mgr. František Lufinka: Jedná se o nejnižší nabídku. 
 

Ing. Jan Mašek: Co všechno se bude v kině dělat? 
 

Mgr. Martin Řehák: Jde nám především o snížení tepelné náročnosti objektu. Velké 

úniky jsou nyní střechou. Budeme zateplovat, něco zvenčí, něco zevnitř, výlohy 

budou rozměrově zachované, ale nahrazené (hliníkové rámy), objekt získá novou 

fasádu. 
 

PaedDr. Milada Motlíková: Jak je to s financemi na Trávníky? 
 

Mgr. František Lufinka: V rozpočtu na to nemáme prostředky. 
 

PaedDr. Milada Motlíková: Žádám o častější úklid – zametení autobusového 

nádraží. Často se zde také povalují nepřizpůsobiví občané. 
 

Pavel Hriník: Městská policie koná, rozdali jsme již několik pokut za popíjení 

alkoholu i za kouření na zastávkách. Ale s nepřizpůsobivými občany nic moc 

nezmůžeme.  
 

Ing. Dominika Aubrechtová: Žádám, aby proběhla kontrola bezpečnosti dětských 

hřišť. 
 

Mgr. František Lufinka: O prázdninách proběhne revize všech hřišť, následně 

budou provedeny opravy, nátěry, výměna písku v pískovištích aj. 
 

Ing. Dominika Aubrechtová: Problémem jsou nerovnosti pod atrakcemi, různé díry 

a výmoly. 
 

Mgr. Martin Řehák: Pokud revize zjistí tyto závady, dojde k nápravě a kačírek se 

doplní. Dlouhodobě však upravený povrch nevydrží, provozem se kačírek opět 

„vymele“. Postupně se budeme snažit nahradit umělým povrchem, což je ale drahá 

záležitost.  
 

Ing. Jan Mašek: Žádám pana Kovaříka z Technických služeb, aby přes léto byla 

dětská hřiště kontrolována každý měsíc. 
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Radim Kovařík: Pokusím se to zajistit, ale lidské kapacity jsou omezené. 
 

Ing. Miloslav Louma: Dostala se ke mně informace, že  buňka se sociálním 

zařízením a sprchou pro bezdomovce (tzv. „sprchomat“) vyšla město Jablonec nad 

Nisou na pouhých 530 000 Kč, zatímco nás vybudování WC stálo milion korun. 
 

Mgr. František Lufinka: V Jablonci využili použitou buňku, kterou jen doplnili 

potřebným vybavením. U nás se jedná o nový sanitární kontejner, typovou stavbu. 
 

Ing. Jan Mašek: K rukám starosty jsem předal stížnost občanů na porušování 

nočního klidu ze strany pana Žigy, nového nájemce kavárny na Malém náměstí.  
 

Mgr. František Lufinka: S panem Žigou jsem měl minulý týden schůzku, situaci 

jsme řešili. Také s ním bylo zahájeno přestupkové řízení. Byl poučen, že od 22:00 

hodin je noční klid. Nyní o Jarmarku však platí výjimka, pan Žiga opět pořádá větší 

akci a je nutné počítat se zvýšeným hlukem. Do budoucna navrhuji objednat měření 

hygienickou stanicí, ta má větší pravomoci a může udělovat daleko vyšší pokuty. 
 

Ing. Jiří Novotný: Znovu se ptám, jak to vypadá s hnědými popelnicemi na 

bioodpad? 
 

Mgr. František Lufinka: Je to v řešení, paní Pavlatová jedná s SKS. Bohužel teď ve 

společnosti SKS proběhla výměna managementu, takže se jednání zdržela. 
 

Ing. Jiří Novotný: Jak to vypadá s kluzištěm? 
 

Mgr. Martin Řehák: Stále ještě nemáme přípojku elektřiny, ale už je to snad všechno 

na dobré cestě. Elektrickou skříň v sokolovně jsme odkoupili, přípojka je povolena, 

nyní je připojení už v režii ČEZu. Na podzim musíme být připojeni, neboť končí 

dotace. 
 

Ing. Jiří Novotný: Jak pokračují práce na cyklostezce? 
 

Mgr. Martin Řehák: Vše běží. Vypadalo to, že práce moc nepostupují, protože byly 

problémy s kamennou zdí, s jejíž podobou jsme nebyli spokojeni. Dodavatel stavby 

nyní sjednotil subdodavatele, takže z obou stran postupuje stejná firma. Probíhá 

sanace svahu, buduje se 1. opěrná zídka ve směru od Líšného. Dokončení stavby je 

naplánováno na listopad roku 2024. 
 

Paní Čihulková: Chtěla jsem požádat, aby se na dětských hřištích objevovaly  

i atrakce pro opravdu malé děti, např. od dvou let. 
 

Mgr. Martin Řehák: Je problém s certifikací. Nenašli jsme dodavatele s herními 

prvky od dvou let, standardně jsou všechny herní prvky od tří let. Zkusíme se po 

vhodných prvcích podívat, uvítáme vaše návrhy. 
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Paní Čihulková: Prosím o zabezpečení prostoru in-line dráhy nebo o častější 

kontrolu. Také zde je porušován noční klid, hraje tu hudba, pálí se zde v sudech 

ohýnky apod. Nedávno došlo i k větší potyčce. 
 

Pavel Hriník: Kontrola probíhá, zmiňovanou potyčku strážníci vyřešili. 

Připomínám, že noční klid platí až po 22. hodině. Pálení ohně v uzavřených ohništích 

není zakázané. Chování občanů často nelze nijak postihnout, protože v důsledku 

není protiprávní. 
 

Ing. Dominika Aubrechtová: Je zde zakázáno pití alkoholu? 
 

Mgr. František Lufinka: Je to uvedeno v provozním řádu. 
 

Pavel Hriník: Provozní řád nestačí, lepší by bylo to zakázat veřejnou vyhláškou 

města. 
 

Mgr. Petra Hejralová: Práce na rekonstrukci muzea probíhají dle plánu. Byly 

dokončeny rozvody elektřiny a v běhu jsou začišťovací práce (štuky po 

elektrikářích). Kotelna je hotová. Byl vysoutěžen restaurátor na opravu soch v průčelí 

muzea. Při opravách bude postaveno lešení, takže bude načas omezen průchod 

kolem budovy spořitelny. Proběhlo výběrové řízení na dodavatele vitrín. Bohužel 

jediný uchazeč nesplnil podmínky zadávacího řízení, výběrové řízení proto bylo 

zrušeno a bude nutné ho opakovat. 

 

 

10) Přehled usnesení 

 

Návrh usnesení z dnešního zasedání zastupitelstva města předložil tajemník 

Městského úřadu pan Mgr. Josef Haas. 

 

11) Závěr 

 

Starosta města poděkoval všem za účast a ukončil zasedání v 18:25 hodin. Termín 

příštího řádného zasedání zastupitelstva města je 11. září 2023 od 16:30 hodin. 
 
 

Zapsala: Mgr. Tereza Červenková 
 

 

 

 

Ověřovatelé:                                    Místostarosta:             Starosta města: 
 

Ing. Dominika Aubrechtová         Mgr. Ivan Mališ           Mgr. František Lufinka           

 

 

Jiří Novotný 


